
Interpellation ställd till:  
Barn- och utbildningsnämndens ordförande Erik Nygårds (L) 
 

Interpellation om barngruppernas storlek i Tranås förskolor. 
 
 
I veckan har vi hört på nyheterna och läst i lokalpressen om att Tranås har 
extremt många barn i varje barngrupp i förskolan. Ja en bland landets högsta. 
När man sedan ser att Tranås inte har en extremt låg kostnad för förskolan och 
inte heller alltför låg personaltäthet så blir man förundrad. 
 
SKR har rekommendationer om lämpligt barnantal i de olika åldersgrupperna i 
förskolan. Det är med evidensbaserad forskning som grund man bestämt detta 
rekommenderade antal. Barn behöver lekutrymme. Plats att röra sig på och 
träna sina motoriska färdigheter, men också ro att leka lugnare lekar. 
Många personer i samma lokal skapar en mängd olägenheter. 
Det blir alldeles för mycket buller. Bullriga miljöer är skadligt att vistas i. 
Särskilt för barn. 
Barn i behov av särskilt stöd kan ”försvinna” i en för stor grupp. 
Vissa barn blir stökiga när de vistas i stora grupper med för mycket stimuli. 
Risk för olyckor och andra missöden ökar väsentligt. 
Att lära sig socialt samspel är lättare i en ”lagom” stor grupp. 
 
Det är med stor oro vi ser och sett hur styvmoderligt förskolan behandlats. 
Personalen har länge varnat för den arbetsmiljö de och barnen har. Många flyr 
arbetsfältet. Det är fullt förståeligt, men det kan inte barnen. 
För att ge barn den trygghet de har rätt till, behöver vi sänka barnantalet i 
förskolans grupper. Vi måste lyssna på vad forskningen och vad SKR säger. 
 
 
Hur kan det komma sig att Tranås har extremt högt barnantal i sina 
barngrupper i jämförelse med andra kommuner? 
Har man någon speciell pedagogisk modell att arbeta efter som motiverar det 
högre barnantalet? 
Hur ser Liberalerna respektive Sverigedemokraterna på de politiska 
beslut/besparingar som tagits under mandatperioden? 
Hur tänker man framgent? 
 
Miljöpartiet de gröna 
Matilda Forsärla 
 
 
Tranås den 28/10 


